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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 3 
maj 2023 

Plats och tid  
Stadshuset, Kommunstyrelsesalen, klockan 13:00-14:15,  

Paragrafer 

81-97 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Ulrik Wärnsberg (S) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karolin Lundström (V) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) 
Nora Karlsson (C) 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg 
kommunikationsdirektör, Isabelle Waldenvik presschef, Åsa Nilsson Bjervner 
kanslichef, Christian Dahlmann enhetschef, Lena Grapp stadsjurist, Susanne Eriksson 
politisk stabschef, John Hammar kommunsekreterare, Sara- Carin Öhman 
kommunsekreterare, Alfons Zacharoff och Anton Lindman praoelever samt Tobias 
Fröberg, Michael Eriksson och Adam Fischer föredragande. 
 

 

 

 

  



Sida 4 (35) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 81 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt  
2. att justeringen äger rum tisdagen den 9 maj 2023. 

 

§ 82 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan. 

 

§ 83 

Föredragningar inför beslut 
Föredragning inför beslut hålls i följande ärenden: 

Bildande av exploaterings- och utvecklingsbolag för utveckling av det nya 
stationsläget i den nya stadsnoden i södra Uppsala 

Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala avseende järnvägsplan Söder 
Bergsbrunna – Uppsala Centralstation 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 84  

Remittering av förslag till lokala 
ordningsföreskrifter för att skydda 
människors hälsa och miljö 
KSN-2022-02410 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera förslag till Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljön enligt bilaga 1 samt följebrev enligt bilaga 4 till de remissinstanser som 
anges i följebrevet.  

Sammanfattning 

Uppsala kommuns lokala föreskrifter för miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd antogs 
av kommunfullmäktige den 26 januari 2004. Det finns behov av revidering av 
föreskrifterna bland annat eftersom lagstiftning ändrats sedan antagandet. Miljö- och 
hälsoskyddsnämnden beslutade den 24 augusti 2022 att föreslå kommunfullmäktige 
att besluta att anta förslag till Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljön. Förslaget till reviderade lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljön ska ersätta de hittills gällande föreskrifterna från 2004. 

Föreskrifterna behöver remitteras till instanser som kan påverkas av dess innehåll 
innan föreskrifterna beslutas så att instanserna ges möjlighet att yttra sig. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 98 
• Tjänsteskrivelse daterad 31 mars 2023 
• Bilaga 1, Förslag till Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 

miljön 
• Bilaga 2, Fördjupning lagstöd och förslag till nya föreskrifter 
• Bilaga 3, Föreskrifter om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd i Uppsala 

kommun beslutade av kommunfullmäktige den 26 januari 2004 
• Bilaga 4, Följebrev 
• Bilaga 5, Protokollsutdrag MHN 29 september 2021 
• Bilaga 6, Protokollsutdrag MHN 24 augusti 2022 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar att förslaget till lokala ordningsföreskrifter kompletteras med 
en skrivelse där gatumusik blir tillståndspliktigt. 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag samt avslag till Kent Kumpulas (SD) 
ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Sverigedemokraterna yrkar att förslaget till lokala ordningsföreskrifter kompletteras 
med en skrivelse där gatumusik blir tillståndspliktigt. 
Detta för att stävja organiserad tiggeri som ofta döljer sig bakom skepnaden av 
gatumusikanter. Det är vida känt att människor utnyttjas av internationella ligor till 
tiggeriverksamhet, något kommunen bör motarbeta. Vidare är det en olägenhet för 
näringsidkare och kommunmedborgare när gatumusikanter dag ut och dag in sitter på 
samma plats och spelar samma korta musiksnutt hela dagen lång. För att skydda 
människors hälsa och välmående borde gatumusik göras tillståndspliktigt, för att 
därigenom kunna fördela musicerandet till olika platser och adresser över tid. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsalas landsbygd behöver mer frihet och bättre villkor och det behövs bättre 
förutsättningar att kunna driva de viktiga gröna näringarna. Idag behöver företag inom 
de gröna näringarna ofta vara väldigt storskaliga för att överleva. Det behövs alltmer 
kunskap och kompetens för att kunna hantera lagkrav, regler och ökade konsumentkrav. 
Här måste kommunen såväl som staten underlätta och förenkla den byråkrati som finns 
idag. Vi biföll att förslaget remitteras, men vill att ovan nämnda beaktas framöver. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 85  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av kommunens arbete med 
trygghetsskapande åtgärder 
KSN-2023-00442 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av kommunens arbete med 
trygghetsskapande åtgärder till kommunstyrelsen för yttrande senast 28 april 2023. 
Kommunstyrelsen har begärt och fått anstånd till den 11 maj 2023 att inkomma med 
yttranden.  

Utifrån genomförd granskning är revisionens bedömning att kommunstyrelsen, 
nämnder och bolag inte helt bedriver ett ändamålsenligt arbete med 
trygghetsskapande åtgärder i stadsdelen Gottsunda. Kommunrevisionen lämnar 
utifrån granskningen sex rekommendationer till de granskade nämnderna och 
bolagsstyrelsen – kommunstyrelsen, socialnämnden, utbildningsnämnden och 
Uppsalahem.  

Rekommendationerna och förslag till kommunstyrelsens svar finns redovisade i bilaga 
1. Granskningsrapporten återfinns i bilaga 2. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 99 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 mars 2023 
• Bilaga 1, yttrande till kommunrevisionen 
• Bilaga 2, kommunrevisionens granskningsrapport  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
lämnar följande särskilda yttrande: 
Alliansen vill särskilt betona vikten av att bättre utveckla det trygghetsskapande arbetet i 
Gottsunda. Vi ser allvarligt på den kritik som framförs om att kommunstyrelsen, nämnder 
och bolag inte helt bedriver ett ändamålsenligt arbete med trygghetsskapande åtgärder 
i stadsdelen. Vi ser ett stort behov av att utveckla samordningen i trygghetsarbetet 
tillsammans med civilsamhälle och näringsliv, vilket även revisionen belyste i sin 
granskning.  
Otryggheten och brottsutsattheten i vår kommun ska bekämpas genom ökad närvaro av 
socialtjänst, polis och ordningsvakter. Alliansen menar att trygghetsperspektivet ska 
integreras i alla kommunens verksamheter och att det behövs fler kameror på särskilt 
brottsutsatta platser. Genom framtagandet av ett digitalt trygghetsverktyg vill vi 
möjliggöra för medborgare att kunna rapportera otrygghet i den offentliga miljön. 
Det är också viktigt att allt fokus inte läggs på Gottsunda och Gränby i det 
trygghetsskapande arbetet. Vi har andra stadsdelar i Uppsala kommun med social oro, 
exempelvis Stenhagen och Sävja, samt även en stor landsbygd som kan ha likartade 
behov av trygghetsskapande insatser. Trygghetsarbetet behöver bli mer likvärdigt.  
Avslutningsvis ser vi ett behov av att arbetet med den sociala preventionen i tidigt skede 
utvecklas och systematiseras. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 86  

Yttrande över betänkandet allmänt fritidshem 
och fler elevers tillgång till utveckling, lärande 
och en meningsfull fritid (SOU 2022:61) 
KSN-2023-00526 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till utbildningsdepartementet enligt ärendets bilaga 1 med 
följande revidering:  
Den sista meningen under 6.5 stryks och ersätts med följande nytt stycke: Det 
krävs därför ett statligt stöd för att göra det möjligt att genomföra reformen 
om allmänt fritidshem. Uppsala kommun tillstyrker förslaget under 
förutsättning att full finansiering säkras. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har inbjudits att lämna synpunkter på betänkandet Allmänt 
fritidshem och fler elevers tillgång till utveckling, lärande och en meningsfull fritid (SOU 
2022:61) senast 8 maj 2023.  

I betänkandet föreslås bland annat allmänt fritidshem. Det innebär att alla elever ska 
erbjudas fritidshem under minst 490 timmar om året till och med vårterminen det år de 
fyller nio år. Från och med höstterminen det år de fyller nio år till och med vårterminen 
det år de fyller 10 år ska eleverna erbjudas fritidshem under minst 295 timmar om året. 

Avgiften för vårdnadshavare får bara avse den del som överstiger dessa timmar. 
Allmänt fritidshem erbjuds under läsåret inklusive lov och studiedagar. 

Betänkandet kan läsas i sin helhet här. 

  

https://www.regeringen.se/contentassets/30764da279f74939b193ad897377643a/allmant-fritidshem-och-fler-elevers-tillgang-till-utveckling-larande-och-en-meningsfull-fritid-sou-202261/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 100 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 april 2023 
• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet Allmänt fritidshem och fler elevers tillgång 

till utveckling, lärande och en meningsfull fritid (SOU 2022:61) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 16 mars 2023 
• Bilaga 3, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 30 mars 2023  

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand att under 6.5 ett införande av allmänt 
fritidshem. Första meningen ändras till ”Uppsala kommun avstyrker förslaget. 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med följande ändring:  
att den sista meningen under 6.5 stryks och ersätts med följande nytt stycke: 
Det krävs därför ett statligt stöd för att göra det möjligt att genomföra reformen om 
allmänt fritidshem. Uppsala kommun tillstyrker förslaget under förutsättning att full 
finansiering säkras. 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och 
Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) ändringsyrkande. 

Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand bifall till Therez Almerfors (M) med fleras 
ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
utskottet avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
reviderat enligt Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
En stor reform med allmänt fritidshem kommer kosta mycket pengar som riskerar gå ut 
över kommunens ekonomi eftersom sannolikt inte den hela kostnaden kompenseras av 
staten. Det är inte bara intäktsbortfall (färre avgifter) som kan ge ökade kostnader utan 
också att fler elever deltar i verksamheten. Kristdemokraterna anser att det finns andra 
angelägna sätt att förbättra skolan än att lägga pengar på allmän fritidsverksamhet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi välkomnar utredningen och ser stora fördelar med att våra barn och unga får en 
meningsfull och engagerande fritid direkt efter skoldagen. Det ger dem möjlighet att 
prova på olika aktiviteter inom kultur, sport och fritid, samt främjar möten med andra 
barn oavsett bakgrund. På så sätt får de chansen att växa och utvecklas så att de kan 
bli den individ de vill bli. Kommunens budget kan dock inte ensam bära kostnaden, 
och därför måste staten bli delaktig genom att bidra med det nödvändiga ekonomiska 
stödet för att göra detta möjligt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 87  

Yttrande över remiss avseende omarbetat 
direktiv om luftkvalitet och renare luft i 
Europa-förslag från Europeiska kommissionen 
KSN-2023-00605 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Klimat- och näringslivsdepartementet enligt ärendets 
bilaga.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun har mottagit en remiss avseende omarbetat direktiv om luftkvalitet 
och renare luft i Europa, för yttrande senast 15 maj 2023.  

Remissen kan läsas i sin helhet här. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 101 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 mars 2023. 
• Bilaga 1, Yttrande över remiss avseende omarbetat direktiv om luftkvalitet och 

renare luft i Europa 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar  
att andra stycket under: Status idag och utsikter för att klara skärpta normer för 
partiklar PM10, stryks. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag samt avslag till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande.  

https://www.regeringen.se/remisser/2023/02/remiss-avseende-omarbetat-direktiv-om-luftkvalitet-och-renare-luft-i-europa--forslag-fran-europeiska-kommissionen/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Vi är grundläggande emot dubbdäcksförbud och anser därför inte att skrivningar om ett 
utökat dubbdäcksförbud skulle ingå i svaret. Man får hitta andra lösningar såsom 
exempelvis lägre hastigheter. Därför yrkade vi att andra stycket text under rubriken 
”Status idag och utsikter för att klara skärpta normer för partiklar PM10” skulle strykas. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Vi ställer oss väldigt kritiska till att EU lägger sig i svenskt självstyre, behov av ändringar i 
regelverken bör enbart beslutas av Sveriges Riksdag. Kommunen bör inta en mer kritisk 
inställning till förslaget, målen inte skall vara bindande för att inte påtvinga länder 
kontraproduktiva klimatradikala åtgärder. Man får nästan bilden av att man vill 
avindustrialisera Sverige, vilket skulle göra befolkningen fattigare och leda till utökade 
kostnader och administration. Bestämmelser som föreslås antas öppnar upp för 
rättshaverism från privatpersoner eller institutioner som ska kunna överklaga och kräva 
skadestånd. Att kommunen i sitt yttrande öppnar upp för att utöka dubbdäcksförbudet 
till fler gator i kommunen är även direkt olämpligt. Det har visat sig i undersökningar att 
man kan minska partikelföroreringarna genom bättre renhållning av vägar, där vägarna 
dammsugs för att minimera uppvirvlade partiklar. Vidare blir det direkt kontraproduktivt 
för de personer som känner att de måste ha dubbdäck på sina bilar (landsbygdsbor, de 
kommunmedborgare som åker norröver i vårt avlånga land för vintersemester), när de 
tvingas köra omvägar för att undvika ”dubbdäcksförbudsområdet”. Summa summarum 
blir det då både mer utsläpp överlag och fler kilometer med dubbdäck som körs över våra 
asfalterade gator. För en omväg blir alltid längre än en mer rak körsträcka. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Luftkvaliteten måste bli bättre och föroreningarna minska. Mycket talar för att vi inom 
några år kommer att se en fossilfri fordonsflotta med kraftigt minskade utsläpp. Vi 
välkomnar utvecklingen av nya, miljövänliga och innovativa trafiklösningar. 
Teknikutvecklingen går fort och vi måste ta ett helhetsgrepp kring kommunens 
trafikplanering för att minska köer och förbättra framkomligheten.  
Vi vill ställa om transportsektorn genom att byta ut bensin och diesel mot ren el och 
hållbara biobränslen. Det förutsätter en snabb och ambitiös utbyggnad av ett nätverk av 
laddstationer, vilket vi bland annat lyfte i vårt förslag till mål och budget 2023.  
När beslut skulle fattas om att ge de utsläppstunga Euro 5-bussarna dispens att trafikera 
Kungsgatan yrkade vi avslag. Vi framförde då att det var under all kritik att bortse från 
bussarnas miljöpåverkan. I efterhand kan vi också konstatera att de ledde till ökade 
utsläpp under tiden de var i trafik.  
Det finns flera sätt att minska partikelhalter, varför vi också yrkade att andra stycket 
under: Status idag och utsikter för att klara skärpta normer för partiklar PM10, skulle 
strykas. PM10. Med ett helhetsgrepp kring trafikplaneringen och med fokus på åtgärder 
som har effekt vill vi minska utsläppen och tillvarata kraften i innovationer.  
Vi reserverar oss till förmån för 
att andra stycket under: Status idag och utsikter för att klara skärpta normer för partiklar 
PM10, stryks. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Som ärendet beskriver är det svårt att se hur Uppsala kommun inom rimlig tid ska kunna 
efterleva ett skärpt krav från EU. För Utvecklingspartiet demokraterna är det viktigt att ta 
dessa hälsofrågor på stort allvar. Det innebär bland annat att vi ogillar 
symbolhandlingar som vi bedömer inte leder till en tillräcklig förbättring. Att till exempel i 
nuläget mäta luftkvalitetproblem på en gata utifrån de resultaten välja att flytta 
partikelproblematiken till andra gator är inget UP anser vara bra. Väldigt mycket talar 
också för att partikelproblematiken är kopplad till föroreningar som äger rum långt ifrån 
Uppsala kommun. UP anser att sambandet mellan farliga utsläpp på andra sidan 
Östersjön och luftkvalitéproblem i Uppsala behöver utvärderas. 
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§ 88  

Svar på initiativärende om SFI för ukrainska 
flyktingar från Therez Almerfors (M) med flera 
KSN-2023-00840 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och 
Jennie Claesson (L) har i initiativärende den 14 mars föreslagit 

• att kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att skyndsamt säkerställa 
att alla ukrainska flyktingar i Uppsala kommun erbjuds möjlighet till 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (SFI) 

• att det därtill utreds vad mer Uppsala kommun kan göra för att ukrainarna 
snabbt kommer i arbete 

 Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 102 
• Tjänsteskrivelse daterad 11 april 2023 
• Bilaga 1, Initiativärende om SFI för ukrainska flyktingar från Therez Almerfors 

(M) med flera 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till initiativet. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Mattias Kristenson (S) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande mot arbetsutskottets förslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande med följande motivering: 
Centerpartiet tillsammans med de övriga allianspartierna tog ett initiativ om att Uppsala 
kommun ska erbjuda de ukrainska flyktingarna kommunal vuxenutbildning i Svenska för 
invandrare (SFI) och att kommunen därutöver ska utreda vad mer som kan göras för att 
underlätta ukrainska flyktingarnas inträde på arbetsmarknaden. 
Vi är glada över att styret och de övriga partierna ställde sig positiva till vårt initiativ och 
att Uppsala kommun nu tar sitt ansvar för de ukrainska flyktingarnas 
arbetsmarknadsintegration. Däremot delar vi inte styrets bedömning om att frågan kan 
anses omhändertagen.  
Styret verkar helt förlita sig på det statsbidrag som annonserats i regeringens 
vårändringsbudget, och inväntar alltså det statliga stödet innan man skrider till verket. 
Att man drar benen efter sig blir också tydlig i styrets svar; att ”påbörja planeringen för 
att kunna erbjuda SFI” ligger långt ifrån initiativärendets skrivning om att ge ”uppdrag 
att skyndsamt säkerställa” SFI för alla ukrainska flyktingar.  
Kommunstyrelsen har överskottsmedel från statliga bidrag som skulle kunna finansiera 
initiativet, och arbetsmarknadsförvaltnings bedömning är att det finns ledig kapacitet på 
SFI för att kunna omhänderta undervisning för de ukrainska flyktingar som bor i vår 
kommun. Det finns inga skäl till att vänta.  
Politik handlar om prioriteringar. Att ge ukrainska flyktingar tillgång till SFI, när språket 
utgör den största barriären för att komma i egen försörjning, borde vara en tämligen lätt 
sådan. Kan andra kommuner så kan Uppsala. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna har länge drivit på för att språkträning i svenska och 
matchning mot arbetsmarknaden för ukrainska flyktingar ska genomföras trots att det 
inte ingår i EUs beslut om berörda flyktingar. Det är mycket viktigt att dessa mycket 
arbetsamma människor skyndsamt integreras för att inte hamna i deprimerande 
sysslolöshet. Det är bra att kommunen har engagerat sig i detta och att Sveriges regering 
nu fattat beslut om ett visst stöd för att bättre integrera ukrainska flyktningar i Sverige. 

 

  



Sida 17 (35) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-05-03 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
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§ 89  

Fördelning av statsbidrag inom finskt 
förvaltningsområde 2023 
KSN-2023-01018 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna inriktningen av de redovisade aktiviteter 2023 inom 
förvaltningsområdet för finska, enligt bilaga, 

2. att anta fördelning av statliga medel för 2023 enligt föredragningen i 
ärendet, 

3. att kommunstyrelsens arbetsutskott en gång varje år kallar nationella 
minoriteten sverigefinnar till ett särskilt samråd, samt 

4. att kommunledningskontoret i samband med ordinarie 
verksamhetsuppföljning redovisar hur de statliga medlen använts. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun ingår i förvaltningsområde för finska sedan 1 januari 2010 enligt 
lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk (SFS 2009:724). Genom att 
kommunen omfattas av minoritetslagen följer särskilda skyldigheter gentemot 
nationella minoriteten sverigefinnar. Staten avsätter medel till stöd för 
kommunerna i arbetet med att uppfylla det lagstadgade ansvaret. Ärendet 
behandlar förslag till aktiviteter i arbetet inom det finska förvaltningsområdet och 
fördelning av statsbidraget mellan de nämnder som har verksamhet som berörs av 
området.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 103 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 mars 2023 
• Bilaga 1, Aktivitetsplan och fördelning av statsbidrag 2023 
• Bilaga 2, Länsstyrelsens beslut om tilldelning av statsbidrag 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  
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§ 90  

Årsredovisning för stiftelsen Jälla egendom 
2022 
KSN-2023-01229 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa årsredovisning och revisionsberättelse för Stiftelsen Jälla 
egendom 2022 enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Enligt reglementet för Stiftelsen Jälla egendom ska stiftelsen senast den 1 april varje år 
avge en årsredovisning till kommunstyrelsen bestående av resultat- och balansräkning 
tillsammans med en förvaltarberättelse. Årsredovisningen tillsammans med 
revisorernas yttrande ska fastställas av kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 104 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 april 2023 
• Bilaga 1, Årsredovisning och revisionsberättelse Jälla egendom 2022 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att konventionell produktion alltjämt får vara ett av kärninnehållen i 
lantbruksutbildningen. Certifiering av ekologisk produktion kan ha sin plats i det hela, 
men det får inte överta och överskugga att utbildningarnas mål är att eleverna lär sig 
driva skogs- och jordbruk på marknadsmässiga grunder. 
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§ 91  

Bildande av exploaterings- och 
utvecklingsbolag för utveckling av det nya 
stationsläget i den nya stadsnoden i södra 
Uppsala 
KSN-2021-01271 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bilda Uppsala kommun exploatering AB, 
2. att godkänna bolagsordning för Uppsala kommun exploatering AB i enlighet 

med ärendets bilaga 3, 
3. att godkänna bolagsordning för Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB i 

enlighet med ärendets bilaga 4,  
4. att ge direktiv till Uppsala kommun exploatering AB att bilda Uppsala 

Stadsnodsutveckling Södra AB, 
5. att beakta behovet av kapitalisering av och aktieägartillskott till Uppsala 

kommun exploatering AB och Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB för 
genomförandet av fas två i utvecklingen av området kring stationsläget i den 
nya stadsnoden i Mål och budget för år 2024 med plan för 2025–2026, samt 

6. att utarbeta upphandlingsdokument och andra nödvändiga dokument för 
upphandling av delägare till Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB, samt 

7. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att inleda en 
medborgarsamverkan inför planbesked. Denna förankring ska även gälla 
namnet för stationen och området, exempelvis ”Uppsala södra”. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 22 september 2021 § 249 att godkänna 
projektdirektiv för en utredning gällande utvecklingsmodell för ett 
stadsbyggnadsprojekt vid stationsläget i den nya stadsnoden i södra Uppsala. Den nya 
stadsnoden är en av fem stadsnoder i Uppsala kommun. Utredningsområdet närmast 
stationsläget är den lämpligaste platsen för en tät stadsmiljö med hög densitet av 
arbetsplatser i de sydöstra stadsdelarna.  
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Efter genomförd utredning föreslås kommunfullmäktige besluta om att inleda 
utvecklingen runt stationsläget enligt en genomförandemodell där kommunen i 
förlängningen ska utveckla området tillsammans med kommersiella fastighetsbolag i 
ett gemensamt ägt utvecklingsbolag. Genomförandemodellen kallas framgent 
partnerskapsmodellen.  

Det steg i genomförandemodellen (fas två) som nu är föremål för beslut omfattar 
genomförandet av en upphandling som ger förslag till tänkta partners och delägare i 
utvecklingsbolaget.  

Genom förslaget till beslut kan åtgärder vidtas för att hitta intressenter som är beredda 
att ingå som aktieägare i de bildade bolagen. Det nu aktuella beslutet ger ett starkt 
signalvärde till marknaden i meningen att kommunen har för avsikt att genomföra den 
föreslagna partnerskapsmodellen. 

Motivet till att utvecklingsbolag föreslås som genomförandemodell utgår primärt från 
att modellen möter de krav som en etablering av en ny stadsnod med hög densitet av 
arbetsplatser och ett nytt stationsläge ställer. Med det gemensamt ägda 
utvecklingsbolaget säkerställs tidigt intresse och engagemang för utvecklingen av 
området från fastighetsbolagen. Genom den bolagsinterna formen möjliggörs även ett 
högt tempo i utvecklingsarbetet samtidigt som de ekonomiska riskerna för kommunen 
minimeras. 

Under förutsättning att arbetet med att hitta intressenter blir framgångsrikt och 
arbetet med att genomföra partnerskapmodellen framstår som genomförbart kommer 
ärendet att återkomma till kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 105 
• Tjänsteskrivelse daterad 29 mars 2023 
• Bilaga 1, Fas Två. Utveckling av område vid nytt stationsläge. 
• Bilaga 2, Utredning genomförandemodell 
• Bilaga 3, förslag till bolagsordning för Uppsala exploatering AB 
• Bilaga 4, förslag till bolagsordning för Bergsbrunna utveckling AB 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar  
att namnet ”Bergsbrunna utveckling AB” ändras till ” Uppsala Stadsnodsutveckling 
Södra AB” i att-satserna 3,4,5 och 6. 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jennie Claesson (L) 
yrkar  
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att under punkt 7 lägga till: Denna förankring ska även gälla namnet för stationen och 
området, exempelvis ”Uppsala södra”. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Jonas 
Segersam (KD) med fleras ändringsyrkande. 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik 
Pelling (S) med fleras ändringsyrkande. 

Ehsan Nasari (C) yrkar att kommunstyrelsen återremitterar förslaget för att utreda 
förutsättningarna att genomföra utvecklingen runt stationsläget i den nya stadsnoden i 
södra Uppsala enligt samverkansmodellen som genomförandemodell. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasaris (C) återremissyrkande mot at avgöra ärendet 
idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
ändringsyrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Jonas Segersam (KD) med 
fleras ändringsyrkande. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
reviderat enligt de bifallna yrkandena ovan. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasaris (C) 
återremissyrkande. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna vill säkra utveckling och tillväxt för företag och akademi i Uppsala och då 
behövs bättre kommunikationer, fler bostäder och verksamhetsmark. Vi står bakom 
utbyggnaden av järnvägsspår mellan Uppsala och Stockholm och gläds åt den 
moderatledda regeringens besked om byggstart för fyrspåret. Vi vill se ett omtag i 
byggplanerna i sydöstra Uppsala genom framtagandet av en ny fördjupad översiktsplan, 
där trygghet och trivsel överordnas täthet. 
Den nya järnvägsstationen och byggnationen vid densamma är viktiga delar i att säkra 
fyrspåret. För att få till en så bra byggnation som möjligt och för att minska risken för en 
tom ”sovstad” behövs politisk förutsägbarhet. Genom partnerskapsmodellen minskas 
risken av att skapa en situation där inget fastighetsbolag vågar vara först. Samtidigt som 
vi förordar modellen ser vi vissa risker givet marknadsläget. Därför vill vi säkerställa 
tydliga uppföljningar och kontrollpunkter.  

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet är positiv till att Uppsala har en hållbar tillväxt i balans med ekologiska, 
sociala och ekonomiska aspekter. Vi värnar också om att Uppsala så fort som möjligt får 
ytterligare två nya järnvägsspår och instämmer i att stationsläget i den nya stadsnoden i 
södra Uppsala lämpar sig för en tätare stadsmiljö med arbetsplatser.  
Vi är däremot inte övertygade om att den så kallade ”Partnerskapsmodellen” är rätt 
genomförandemodell för stadsbyggnadsprojekt vid stationsläget.   
Partnerskapsmodellen är ”en teoretisk tänkbar modell” med en synnerligen komplicerad 
bolagsstruktur och i praktiken oprövat i nu aktuella omfattning och sammanhang. Ett 
stadsbyggnadsprojekt med denna utvecklingsmodell skulle vara unikt i ett svenskt 
sammanhang och det föreligger flera utmaningar med projektet i förhållande till en rad 
regelverk, något som kommer att behöva beaktas kontinuerligt under projektets 
genomförande.  
När kommunen bildar ett kommunalt bolag aktualiseras både den kommunalrättsliga 
och associationsrättsliga lagstiftningen. I ”Partnersskapsmodellen” har Uppsala 
kommun endast ett indirekt inflytande i bolaget i egenskap av minoritetsägare. Om 
bolaget skulle fatta beslut som strider mot kommunallagen eller fattar beslut utan att 
underställa kommunfullmäktige i principiell viktiga beslut kan bolagets beslut inte 
angripas på kommunalrättslig väg. Då beslut i bolag inte kan överklagas kommer våra 
kommunmedlemmars möjligheter att överklaga vissa beslut att inskränkas, vilket är 
problematiskt ur en demokratisk synvinkel. Även insynen i bolagets verksamhet kommer 
att vara mycket begränsad.  
Detta kommer att ställa stora krav på det aktieägaravtal som ska skrivas mellan 
parterna, det vill säga Uppsala kommun å ena sidan, och de upphandlade 
fastighetsbolagen å andra sidan. Uppsala kommuns förmåga att i en förhandling med de 
kommersiella aktörerna adressera diverse frågor och scenarier som kan uppkomma i 
processen framåt och som kan ligga i Uppsala kommuns intresse att ha rådighet över 
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kommer att vara av stor vikt. Givet att denna modell är oprövat i Sverige är det i 
praktiken omöjligt att identifiera alla risker och intressekonflikter som skulle kunna 
uppstå mellan parterna i processen.  
Utöver de kommunalrättsliga och associationsrättsliga utmaningarna så finns det 
fastighetsrättsliga, skatterättsliga, upphandlingsrättsliga, statsstödsrättsliga och 
konkurrensrättsliga överväganden och perspektiv som kommer att behöva beaktas 
löpande under projektets gång.  
Ett av de viktigaste argumenten för Partnerskapsmodellen har varit att bolagsformen 
möjliggör ett högt tempo i utvecklingsarbetet, något som har bedömts nödvändigt givet 
tidsplanen för färdigställandet av stationsläget i Bergsbrunna, vilket regleras i ett avtal 
med staten. Men nu har Trafikverket aviserat att utbyggnaden av fyrspåret kan bli minst 
fem år försenat jämfört med avtalet med staten. Tidsplanen är därmed inte lika 
utmanande ur kommunens perspektiv.  
Styret ska även bilda en helt ny koncernstruktur vid sidan av Uppsala Stadshus AB 
(USAB), något som vi anser är onödigt och kostnadsdrivande. Vi menar att det nya 
exploateringsbolaget kan med fördel ligga under USAB. 
Sammanfattningsvis ser vi att det finns vissa fördelar med bolagsmodellen, men vår 
bedömning är att riskerna är för stora i jämförelse med den så kallade 
samverkansmodellen som vi förordar som genomförandemodell. För oss är också 
demokratifrågorna av största vikt och det faktum att den demokratiska insynen minskar 
och att våra medborgares möjligheter att överklaga beslut inskränkas anser vi är mycket 
problematiskt. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun gemensamt arbetar för fyrspår Uppsala – 
länsgränsen, och att det blir en ny järnvägsstation i Södra Uppsala. Vi har inte stött 
beslutet om fördjupad översiktsplan för denna stadsdel, och särskilt inte utbyggnaden 
intill nuvarande bostäder i Nåntuna / Sävja / Bergsbrunna, och vi är även emot en 
utbyggnad med spårväg. Men, vi har hela tiden arbetat för att man kan börja en 
utbyggnad runt ett nytt stationsområde, och att denna station även skall betjäna norra 
delen av Knivsta kommun (Alsike). Vi har velat förskjuta bostadsbebyggelsen ner mot 
kommungränsen mot Knivsta, och även få en större andel småhus, synpunkter som vi 
inte har fått gehör för under resans gång. Vi hade exempelvis ett förslag om ”Söderby 
Trädgårdsstad”.  
Vi är dock tacksamma för att våra invändningar mot valet av ”Bergsbrunna” i 
bolagsnamnet har hörsammats, och att man nu ser över hela namnfrågan för den nya 
stationen och stadsdelen. ”Uppsala Södra” är ett betydligt bättre namn på stationen än 
”Bergsbrunna station”, delvis eftersom den nya stationen ligger i Danmarks Söderby och 
inte i Bergsbrunna. Idén är också att stationsområdet ska betjäna hela Uppsala. Sävja 
räknas inte av SCB som en del av Uppsala, eftersom inte bebyggelsen är 
sammanhängande, men för Uppsalaborna är det självklart att Sävja är en stadsdel i 
Uppsala, och inte en egen tätort. Det är nu viktigt att medborgarna får vara delaktiga i 
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processen runt hela utvecklingen så att stödet breddas och det inte uppstår protester på 
grund av att beslut genomdrivs innan möjligheten att påverka försvunnit. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
I och mellan byggnader växer en stad fram, och det nya stationsområdet i Uppsala södra 
ger möjligheter för stadsutveckling och tillväxt. Samarbete mellan kommun och 
näringsliv är viktigt när det gäller att utveckla stadsbyggnadsprojekt, där både det 
offentliga och det privata måste beaktas, för att bidra till att skapa välplanerad 
stadsutveckling och en attraktiv, hållbar och välmående stadsmiljö. Fyrspårets 
förverkligande behövs för Uppsalas framgång och framtidspotential, något som 
Liberalerna länge arbetat för. 
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§ 92  

Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala 
avseende järnvägsplan Söder Bergsbrunna – 
Uppsala Centralstation 
KSN-2022-02108 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala avseende delen Söder 
Bergsbrunna – Uppsala Centralstation i enlighet med ärendets bilaga 1, samt 

2. att godkänna Avtal om fördjupade utredningar (förprojektering) med 
anledning av tillägg inom järnvägsplanen Uppsala Söder Bergsbrunna – 
Uppsala Centralstation inom projekt Fyra spår Uppsala i enlighet med 
ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

Kommunen och Region Uppsala har tillsammans med regeringen den 18 december 
2017 tecknat en överenskommelse (”Fyrspårsavtalet”) avseende utbyggnad av 
järnvägen mot Stockholm, ett nytt stationsläge i Bergsbrunna, bostadsbyggande i 
Bergsbrunna, Sävja, Södra staden och Gottsunda samt byggnation av kapacitetsstark 
kollektivtrafik mellan Bergsbrunna station och Gottsunda centrum (Ultunalänken). 

Kommunen och Region Uppsala ingick en avsiktsförklaring den 23 augusti 2022 
avseende samtliga planerade åtgärder på sträckan.  

Aktuellt ärende avser två medfinansieringsavtal gällande utbyggnaden av järnvägen till 
fyra järnvägsspår längs sträckan från kommungränsen med Knivsta till Uppsala 
Centralstation. Översiktskarta återges i ärendets bilaga 4. Avtalen har tagits fram 
tillsammans med Trafikverket och syftar till att definiera vilken part som finansierar 
vilka åtgärder på sträckan.  

Medfinansieringsavtalet i ärendets bilaga 1 reglerar finansieringen för samtliga 
åtgärder i järnvägsanläggningen som Uppsala kommun medfinansierar. Avtalet om 
fördjupade utredningar som återges i ärendets bilaga 2 reglerar finansieringen av vissa 
utredningar i tidiga skeden som påbörjats 2022 och som kommer att pågå till och med 
2024. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 106 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 mars 2023  
• Bilaga 1, Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala avseende delen Söder 

Bergsbrunna – Uppsala Centralstation 
• Bilaga 2, Avtal om fördjupade utredningar (förprojektering) med anledning av 

tillägg inom järnvägsplanen Uppsala Söder Bergsbrunna – Uppsala 
Centralstation inom projekt Fyra spår Uppsala 

• Bilaga 3, Ekonomiska konsekvenser  
• Bilaga 4, Översiktskarta 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar  
att skrivningar om spårväg utgår och ersätts med kapacitetsstark kollektivtrafik. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag samt avslag till Therez Almerfors (M) med fleras 
ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Uppsalas attraktiva position i Mälardalen ska värnas och stärkas. Varje dag pendlar 40 
000 personer mellan Uppsala och Stockholm, men den knappt 40 minuter korta 
pendlingen är idag långt ifrån smidig. Människor måste kunna lita på infrastrukturen för 
att vardagspusslet ska gå ihop. Därför gläds Alliansen åt beskedet om byggstart för 
fyrspåret och yrkade bifall till medfinansieringsavtalet.  
Vi befinner oss i ett ansträngt ekonomiskt läge vilket innebär att Uppsala kommun 
behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer till nya och redan beslutade 
investeringar. Att avbryta projektet Uppsala spårväg, som innebär en miljardnota för 
Uppsalas skattebetalare, är en sådan nödvändig prioritering. Vi yrkade därför att 
skrivningar i ärendet om spårväg ska utgå och ersättas med kapacitetsstark 
kollektivtrafik. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 93  

Svar på motion om dokumentfiltrering på 
hemsidan från Lovisa Johansson (FI) och Stina 
Jansson (FI) 
KSN-2022-00270 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022 
att uppdatera filtreringsmöjligheterna på hemsidan med kategorierna “Parti”, 
“Ledamot”, “Dokumentstatus”, “Beredningsstatus”, eller med liknande rubriker med 
samma innebörd. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 107 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 mars 2023 
• Bilaga, Motion om dokumentfiltrering på hemsidan från Lovisa Johansson (FI) 

och Stina Jansson (FI) 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar att motionen besvaras med föredragningen i ärendet. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Kent Kumpulas (SD) yrkande mot Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande och mot Erik Pelling (S)med fleras yrkande och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att stärka sökfunktionaliteten och filtreringsmöjligheter på Uppsala kommuns externa 
webbsida borde vara ett löpande arbete i ljuset av hur sökbeteendet ser ut på nätet. 
Därför stödjer vi intentionerna i motionen. Därutöver anser vi att motionären har en 
viktigt poäng med filtreringsmöjligheter för just dokumentstatus och beredningsstatus 
för inlämnade motioner skulle utvecklas som en funktionalitet. Det skulle stärka den 
demokratiska insynen och transparensen för våra kommuninvånare. Om utökning 
dokumentstatus och beredningsstatus för motioner hade varit egna yrkanden i motionen 
hade vi bifallit just dessa två att-satser. 
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§ 94  

Svar på motion om gångfartsområde för en 
attraktivare citykärna från Stefan Hanna (-) 
KSN-2022-02385 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (–) föreslår i en motion väckt 29 augusti 2022 att Uppsala kommun 
utreder för- och nackdelar med att utöka Uppsala citys gångfartsområde. 

Stefan Hanna (-) väckte samma motion igen vid kommunfullmäktiges sammanträde 
7 november 2022 därav anges två diarienummer i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 108 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 april 2023 
• Bilaga 1, Motion om gångfartsområde för en attraktivare citykärna från Stefan 

Hanna (–) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 29 mars 2023 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP), Jennie Claesson (L) och 
Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD), Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
För att åstadkomma ett mer attraktivt centrum med fler gågator behövs ett helhetsgrepp 
för kommunens trafikplanering genom framtagandet av en ny trafik- och mobilitetsplan. 
För att inte lyfta ut endast en del i kommunens hela trafikplanering yrkade vi avslag på 
motionen. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Gångfartsområden är en trafikform som kan vara lämplig på en del ställen, men som ska 
användas med försiktighet. Det finns dessvärre en tendens att saker som ”ska utredas” 
arbetas in i planer på ett sådant sätt att man omsider i princip presenterar dem som ett 
fait accompli. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) och Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiets och Liberalernas generella hållning är att programmet och 
handlingsplanen för trafik och mobilitet behöver utvecklas till att innehålla en plan för 
det fysiska trafiksystemet och därmed hur trafiksystemet ska utformas i Uppsala 
kommun. Ett bra tillfälle att revidera detta vore i samband med att den så kallade 
innerstadstrategin revideras och en ny översiktsplan tas fram för Uppsala kommun. Vi ser 
att dessa viktiga styrdokument hänger ihop och att det behövs ett helhetsgrepp för att få 
ett trafiksystem som utformas på ett ändamålsenligt sätt och balanserar olika intressen, 
som exempelvis ett attraktivt city med blomstrande näringsliv, våra klimatmål och en 
god framkomlighet.  
Vi anser dock att motionären har en öppen inriktning i sin skrivning och vill utreda för och 
nackdelar med att utöka Uppsala citys gångfartsområde. Vår bedömning är att 
resultatet från utredningen kan användas i fortsatt arbete med utformningen av en 
attraktiv innerstad och ett välfungerat trafiksystem. 
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§ 95  

Delegationsbeslut för perioden 22 mars 2023 
till 25 april 2023 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut för perioden 22 mars 2023 till 
25 april 2023 till protokollet. 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning Kommunstyrelsen 2023-03-22 till 2023-04-25 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 96  

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen den 
3 maj 2023 
KSN-2022-02350 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Minnesanteckningar från central skyddskommitté, 2023-03-22 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2023-03-22 
• Rapport 2022 samt målsättning och verksamhetsplan 2023 Uppsala Fairtrade 

City 
• Trygghetsrapportering mars 2023 
• Anmälan av särskild partiaktivitet (L) 
• Anmälan av särskild partiaktivitet (M) 
• Anmälan av särskild partiaktivitet (C) 
• Anmälan av särskild partiaktivitet (C) (2) 
• Anmälan särskild partiaktivitet (V) 
• Reserapport KSAU-resa Tammerfors 22-24 mars 2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 97 

Val till Miljö- och klimatberedningen 
KSN-2022-03344 

Beslut 

 Kommunstyrelsen beslutar för perioden 3 maj 2023 – 31 december 2026 

1. att till ledamot tillika ordförande utse Linda Eskilsson (MP) 
2. att till ledamot tillika vice ordförande utse Nora Karlsson (C) 
3. att till ledamöter utse Erik Pelling (S), Ylva Stadell (S), Anna Johansson Dahl (V), 

Rafael Waters (S). Klara Ellström (MP), John Manders (M), Evelina Solem (KD), 
Stefan Berggren (L) och Lisen Burmeister (SD). 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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